



تعميم الهيئة العامة للطيران المدني GACA Circular

To: All airlines operating in the airports of the Kingdom of Saudi Arabia, including Private Aviation.

إلى: جميع شركات الطيران العاملة بمطارات المملكة العربية السعودية بما يشمل الطيران الخاص.

Subject:

Regarding the procedures and controls for the clearance of medications containing narcotic substances or psychotropic drugs for personal use, carried by patient's passengers coming to or from the Kingdom or those acting on their behalf.

الموضوع:

بشأن إجراءات وضوابط فسخ الأدوية المحتوية على مواد مخدرة أو مؤثرات عقلية للاستخدام الشخصي والتي بحوزة المسافرين المرضى القادمين إلى المملكة أو المغادرين منها أو من ينوب عنهم.

Reference:

1. Article No. (23) of Civil Aviation Law.
2. Clause (1) of Article No. (11) of the Implementing Regulation of Combating Narcotics and Psychotropic Substances Law.

المراجع:

١. المادة الثالثة والعشرون من نظام الطيران المدني.
٢. الفقرة (١) من المادة الحادية عشرة من اللائحة التنفيذية لنظام مكافحة المخدرات والمؤثرات العقلية.

Instructions:

التعليمات:

1. All airlines must ensure that patients passengers coming to or from the Kingdom who are carrying medications containing narcotic substances or psychotropic drugs for personal use ,or those acting on their behalf, obtain a clearance permit for those medications through the Controlled Drugs System (CDS) electronic platform via the link (<http://cds.sfda.gov.sa>) or by scanning the QR code provided below, effective from 01/11/2025.
2. All airlines operating in the Kingdom of Saudi Arabia, including Private Aviation, shall comply with circulars, orders, and instructions issued by GACA.

١. يجب على جميع شركات الطيران التأكد على المسافرين المرضى القادمين للمملكة أو المغادرين منها والذين بحوزتهم أدوية تحتوي على مواد مخدرة أو مؤثرات عقلية للاستخدام الشخصي أو من ينوب عنهم ضرورة حصولهم على إذن فسخ لتلك الأدوية عبر منصة الأدوية المقيدة الإلكترونية (CDS) من خلال الرابط (<http://cds.sfda.gov.sa>) أو عبر مسح رمز الاستجابة السريع الموضح أدناه اعتباراً من تاريخ ٢٠٢٥/١١/٠١م.
٢. التأكد على كافة شركات الطيران العاملة بالمملكة العربية السعودية بما يشمل الطيران الخاص بالالتزام بالتعاميم والأوامر والتعليمات التي تصدرها الهيئة العامة للطيران المدني.

Attachment(s): Nil.

المرفقات: لا يوجد

نائب الرئيس التنفيذي للنقل الجوي والتعاون الدولي

Executive Vice President for Air Transport and International Cooperation

عنه/بندر بن أحمد العسيري

